
Zápis 
z 11. zasedání Akademického senátu FTOP ze dne 11. 6. 2025 

 

Přítomni: Ing. Veronika Váchová, Ph.D., Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D., Ing. Radek Škarohlíd, Ph.D., 

Ing. Eliška Purkarová, Ph.D., Ing. Hana Skálová, Ing. Adam Loos, Bc. Kateřina Vokurková, Lukáš Bartoš  

Omluveni: Ing. Josef Farták, Ph.D. 

Hosti: prof. Ing. Pavel Jeníček, Ph.D., Ing. Jan Bindzar, Ph.D., Ing. Matěj Mašín 

Schválený program (8/0/0) 
1. Představení návrhu rozpočtu FTOP 2025  
2. Projednání návrhu akreditace bakalářského studijního programu Environmentální inženýrství 
3. Projednání výroční zprávy FTOP za rok 2024 
4. Diskuze o snížení počtu vyžadovaných výtisků závěrečných prací 
5. Různé 

 

1.  Představení rozpočtu FTOP pro rok 2025 
 

Děkan FTOP představil senátu rozpočet fakulty pro rok 2025. Senát byl seznámen s financemi dostupnými pro 

jednotlivá nákladová členění – osobní náklady, investice a provoz, a jejich vývojem oproti minulému roku. Dále 

byly senátu prezentovány změny ve vyhodnocování a rozdělení rozpočtu fakulty mezi jednotlivé ústavy a 

děkanát. Po krátké diskuzi senát ustanovil termín hlasování o schválení rozpočtu. 

2. Projednání návrhu akreditace bakalářského studijního programu Environmentální Inženýrství 
 

Spis návrhu akreditace byl senátory zrevidován před schůzí. Proděkan pro pedagogiku odpověděl na doplňující 

otázky senátu a objasnil některé nejasnosti týkající se spisu.  

1) Senátoři upozornili na obsah sylabu předmětu Globální environmentální výzvy, kde se uvádí, že by 
studenti měli v rámci projektu „správně citovat“, na což může být v prvním semestru brzy. 
Doporučujeme v sylabu změnit na „uvádět relevantní zdroje“. 

2) Dále upozorňují na velké množství povinných předmětů v pátém semestru (27 kreditů). 
3) Proběhla diskuze o znalostním a dovednostním přínosu předmětu Laboratoř biochemie a potřebě jeho 

zařazení do povinného základu, a tudíž i do nově vzniknuvšího studijního programu. 
4) Vzhledem k nové povinnosti absolvovat alespoň jeden předmět v anglickém jazyce se senátoři ujistili 

o dostupnosti předmětů vyučovaných v angličtině, nahraditelnosti za jejich příslušné ekvivalenty 
v českém jazyce a uznávání předmětů absolvovaných na výjezdovém studiu v zahraničí. Vyvstala 
otázka, zda-li lze pro tuto povinnost uznat i psaní bakalářské práce v angličtině či absolvování odborné 
výzkumné činnosti v anglickém jazyce. 

 

Přes tyto připomínky senát doporučuje akreditační spis k dalšímu schvalování. Senát by rád znal odpověď na 

bod č. 4, ostatní body doporučuje k zamyšlení. 

 

3. Projednání výroční zprávy FTOP za rok 2024 
 

Proběhla diskuze o formách propagace fakulty. Senát diskutoval skutečný vliv návštěv středních škol na nárůst 

studentů přihlášených ke studiu. Dále se diskutovalo o míře komunikace ze strany školy se studenty po podání 

přihlášky. Senát na závěr rozebíral problematiku překryvu volitelných předmětů vyučovaných dopoledne 

v době, kdy často probíhá výuka povinných předmětů. 



 

 Senátoři prošli Výroční zprávu a svoje připomínky a revize zasílají k posouzení proděkanovi. Výroční zprávu 

doporučují ke zveřejnění. 

 

4. Diskuze o snížení počtu vyžadovaných výtisků závěrečných prací 
 

Senát diskutoval o potřebě fyzických výtisků závěrečných prací vzhledem k pokračujícímu vývoji zobrazovací 

technologie. Vzhledem k rozvoji využívání AI pro tvorbu závěrečných prací bude potřeba pročítat je detailněji 

a s předstihem nejen kvůli kontrole citací článků. Pro náhled práce během obhajoby by dle senátorů byla 

dostatečná elektronická verze ve formátu pdf. V případě potřeby fyzického výtisku by mohl stačit n brožovaný 

formát a příslušný ústav by ho mohl pořizovat z vlastních zdrojů. Nynější stav pro studenty způsobuje relativně 

vysoké jednorázové výdaje vzhledem k jejich obvyklým finančním možnostem, navíc škola již nenabízí možnost 

levnějšího tisku prací v Kanagu. Senát dále poukazuje na oxymóron mezi názvem fakulty a potřebou tisknout 

fyzické kopie prací. 

 

Senát doporučuje pozměnit článek 2 o odevzdávání výtisků závěrečných prací ve Výnosu děkana o počtu 

závěrečných prací. Navrhuje se 1) snížit počet požadovaných výtisků prací až na 0 (v závislosti na kategorii 

BP/DP/DSP); nebo 2) zanechat limity maxima požadovaných kusů výtisků, ale ponechat v kompetenci 

jednotlivých vedoucích ústavů rozhodnutí o nutnosti tvorby fyzických kopií; nebo 3) hrazení tisku fyzických 

kopií zůstávajících na fakultě příslušným ústavem. 

 

Na závěr senát poukazuje na skutečnost, že na FCHI již úprava podobná bodu 2) proběhla. 

 

5. Různé 
 

Došlo k nastoupení Bc. Kateřiny Vokurkové jako náhradnice za Bc. Elišku Páleníčkovou. 

 

Předseda senátu představil senátu harmonogram voleb děkana pro období 2026-2030. Dále senát diskutoval 

o možném složení volební komise a možnostech využití volebního systému využívaného pro senátní volby pro 

komunikaci s kandidáty a pro samotné volby. 

 

 

 
Zapsal Za správnost 
Ing. Adam Loos Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D. 

 


